
Druk nr ……………… obywatelska inicjatywa uchwałodawcza 

 
 

UCHWAŁA NR ……………… 
 

RADY MIASTA KRAKOWA 
 

Z DNIA ……………… 

 
 
 

 
w sprawie ustalenia kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa dotyczących 
likwidacji spółki Kraków5020 Sp. z o.o. 

 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. 
2023 poz. 40) Rada Miasta Krakowa uchwala, co następuje: 

 

§ 1 
 

Ustala się kierunki działania dla Prezydenta Miasta Krakowa, polegające na niezwłocznym 
podjęciu wszelkich możliwych i dopuszczalnych prawem działań, zmierzających do likwidacji 
należącej w całości do Gminy Miejskiej Kraków Spółki Kraków5020 Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Krakowie. 

 

§ 2 
 

W przypadku zaistnienia jakichkolwiek wątpliwości natury interpretacyjnej zapisy zawarte w 
niniejszej uchwale należy rozumieć wyłącznie oraz jedynie jako wytyczną, zalecenie, sugestię, 
cel, priorytet czy też wskazówkę o charakterze ogólnym, skierowane przez Radę Miasta 
Krakowa do Prezydenta Miasta Krakowa, co niezależnie od innych form interpretacji stanowi 
wykładnię autentyczną, posiadającą formalną moc wiążącą co do norm przez siebie 
uchwalonych, dokonaną przez Radę Miasta Krakowa jako organ stanowiący Gminy Miejskiej 
Kraków. 

 

§3 
 

Wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi Miasta Krakowa. 
 

§4 
 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 
 

UZASADNIENIE 
 

Funkcjonowanie spółki Kraków5020 pochłania dziesiątki milionów złotych, a wydane 
pieniądze nie przynoszą mieszkańcom żadnych wymiernych pożytków. Szczególny sprzeciw 
budzą gigantyczne nakłady na drugą miejską telewizję, jej wyposażenie, studio nagrań i 
obsługę. Szczególny sprzeciw budzą gigantyczne nakłady na drugą miejską telewizję i studio 
nagrań. Trudno uwierzyć, że bliskie bankructwa miasto, które nie jest już w stanie finansować 



wielu swoich zupełnie podstawowych zadań, może tak nieodpowiedzialnie wydawać 
pieniądze. 

 

Spółka Kraków5020 dubluje kompetencje innych miejskich instytucji działających w 
obszarze kultury i turystyki. Ciężko jest znaleźć uzasadnienie dla dalszego funkcjonowania 
podmiotu, którego istnienie tylko komplikuje procesy decyzyjnie i przyczynia się do 
nadmiernego rozrostu biurokracji. Dlatego uważamy, że dysponowanie ,,Centrum 
Kongresowym ICE Kraków” powinno zostać ponownie powierzone Krakowskiemu Biuru 
Festiwalowemu. Dzięki temu miejskie instytucje kultury łatwiej mogłoby korzystać z obiektu, a 
miasto nie musiałoby płacić podatku VAT od umów najmu zawieranych na potrzeby własne. Z 
innymi obecnymi i przyszłymi zadaniami spółki świetnie poradzą sobie odpowiednie agendy 
miasta. 

 

Likwidacja spółki doprowadzi do uproszczenia struktury administracyjnej miasta, 
redukcji wydatków i zmniejszenia zobowiązań podatkowych Gminy Miejskiej Kraków. 
Zaoszczędzone środki powinny zostać przeznaczone na kluczowe wydatki w funkcjonowaniu 
miasta takie jak komunikacja zbiorowa. 

 
 
 
 
 

 


